
De-Gentrifying Queer Urban Futures

Winifred Curran*¹

¹DePaul University – Chicago, États-Unis

Résumé

Abstract: While there is a link in the popular (Western) imagination between gay spaces and gentrification, gentrification is not queer. Queer theory offers us alternative ways to think about space, community, and justice to counter the narrative of the "gayborhood" as a driver of gentrification and instead to develop forms of resistance. Queering the city is part of the larger fight for social and economic justice, finding opportunities for resistance in the intersectionality of identity and overlapping oppressions and investing in alternative visions of community that celebrates communities of care, a direct assault on the neoliberal assumptions that underlie gentrification. We highlight recent experiences from Chicago to illustrate gentrification as a form of erasure of queer space and suggest a more expansive view of queer space and community than the gentrified gayborhood allows.

Résumé: Bien qu'il existe un lien dans l'imagination populaire (occidentale) entre les espaces gay et l'embourgeoisement, l'embourgeoisement n'est pas queer. La théorie queer nous offre des méthodes alternatives en penser sur l'espace, la communauté, et la justice pour opposer le narrative de la "quartier-gay" comme un catalyseur de la gentrification et plutôt développer les formes de la résistance. "Désaxer" la ville fait partie de la lutte plus vaste pour la justice sociale et économique, pour trouver des occasions de résistance en l'intersectionnalité de l'identité et les oppressions se chevauchant et investir dans des visions alternatives de la communauté qui célèbre les communautés de soins, une attaque directe contre les postulats néolibéraux qui sous-tendent l'embourgeoisement. Nous mettons l'accent sur les expériences récentes de Chicago pour illustrer l'embourgeoisement comme une forme d'effacement des espaces queer et suggérons une vision plus large de l'espace queer et de la communauté que le "quartier-gay" gentrifié permet.

Winnifred Curran : Maîtresse de conférence à De Paul University en géographie urbaine, elle travaille sur les effets de la gentrification et sur les aspects genrés de la politique urbaine. Elle est l'autrice de *Gender and Gentrification* (Routledge 2018).

Winnifred Curran is an Associate Professor in urban geography at De Paul University . She works on the effects of gentrification and gender issues in urban policy. She is the author of *Gender and Gentrification* (London : Routledge 2018).

Mots-Clés: urban future

*Intervenant